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1. Pastorační rada
(zápis z jednání)

Datum: 7.4.2018
Místo jednání: Kostelní nám. 188/15, 350 02 Cheb
Přítomni: Zdeňka Skubeničová, Mgr. Ivana Čamková, Ing. Jana Formánková, Jaroslava Haklová, Jana Karasová, Ing. Eva Kolafová,
sekretář, Mgr. Petr .Hruška, Ph.D.
Omluveni: ~
Neomluveni: ~
Zapsal: Petr Hruška

Program
Reflexe Velikonoční valné hromady konané 7. 4. 20181.
Květnové setkání s biskupem2.
Pravidla pro odvod tzv. „farního desátku“3.
Využití letošního Postního daru4.
Eva Kolafová - projednat zda by členové PRF byli i členové Farní charity Cheb5.
P. Hruška - přesnění procesních pravidel pro setkávání PRF6.

Průběh

1. Společná biblická modlitba

Meditace nad Koloským 3,12-17

2. Tematické priority

Hlavním bodem programu byla především reflexe Velikonoční valné hromady (dále jen VVH) konané 7. 4. 2018 v chebském farním
sálu na téma Vztahy vnitřní farnosti…. Farnost jako společenství.

VVH se zúčastnilo 24 farníků, z toho 13 seniorů (omluvilo se 9)

Otazníky: důvod nízké účasti (délka konání VVH, neochota změnit zvyklosti)

Na základě tam diskutovaných čtyř D (Discovery „Co je dobré“, Dream „Co je důležité“, Design „Co chceme“, Delivery „Co
uděláme“) se Rada zamýšlela nad podněty z probíraných témat, které jsou klíčové v oblasti vztahů ve farnosti. Podněty se staly
základem k zamyšlení, jaké konkrétní kroky bychom mohli v této oblasti učinit či k nim povzbudit.

Úvaha: kde prožít společenství se zapojením co největšího počtu farníků?

Návrhy v diskuzi:

zaujmout roli prostředníka/průvodce po skončení mše sv. a zvát odcházející farníky na kávu do farního salonku,

přesunout místo konání „nedělní kávy“ z farního salonku např. ke vchodu kostela, pod kůrem nebo do sakristie v závislosti na
počasí

v roli „vítače“ před mší sv. ujistit farníky, které jsme nějaký čas postrádali, že nám chyběli,

vnímat „klíčové osoby“ z pohledu vztahů jednotlivých skupinek či spolků (Maria Loreto, křesťanské ženy, čtvrteční matky,
pěvecký sbor,……) a oslovit je a vyslechnout jejich podněty,

ve vztahu k liturgii: pozdravení pokoje při mši svaté i nadále specifikovat jako osobní setkání a oslovení jménem, více využívat
mešní zpěvy se zapojením „hitovky“ z kancionálu, střídání mše sv. se zapojením dětí x bez dětí.

Mezi farníky byly rozdány Registrační lístky + úmluva podílet se na činnosti farnosti. Obnova registrace je důležitá např. v případě
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hlasování o důležitých otázkách týkající se farnosti, ale také pro praktický pastorační kontakt s farníky.

Úkol pro faráře: změnit slovosled současného textu uvedeného na registračním archu, případně zvážit
celkové znění registračního lístku (také ve světle doporučení GDPR)

Farář požádal o formální doporučení PRF ohledně otázky, zda v souvislosti s návrhem příležitostně přesunout pohoštění po nedělní
mši svaté do prostoru blíže kostela považujeme za vhodné a pro farníky přijatelné, pokud by ono pohoštění bylo nabízeno nejen před
kostelem, ale také třeba ve vchodu do kostela, pod kůrem či v sakristii. Někteří z radních vyjadřovali obavu, že nabízení pohoštění
uvnitř kostela (včetně sakristie, prostoru pod kůrem či vchodových prostorů) by mohlo být pro některé z farníků vnímáno jako
nevhodné, či dokonce znesvěcující posvátný charakter chrámu. Jiní argumentovali, že prostory jen volně příslušející k vlastnímu
prostoru chrámu (jako např. sakristie, prostor pod kůrem a především vchodové prostory) právě mohou velmi vhodně sloužit
k podávání občerstvení jako znamení přechodu z posvátného prostoru do našich všedních životů a prohloubení komunitního rozměru
slavení bohoslužeb.

VYJÁDŘENÍ PRF: Na konkrétní dotaz faráře, zda PRF doporučuje či nedoporučuje případné využití
vchodových prostorů chrámu sv. Mikuláše a Alžběty k podávání občerstvení po mši za účelem vytvoření
prostoru pro prohlubování vztahů mezi farníky odpověděli 4 radní negativně a 4 radní (včetně faráře)
pozitivně. PRF tedy k této otázce nezaujala žádné jasné doporučující stanovisko. Pokud bychom vzali vážně
prováděcí pokyny k novým směrnicím pro službu pastoračních rad, pak PRF zaujala většinové doporučující
stanovisko (při rovnosti hlasů rozhoduje hlas faráře).

3. Květnové setkání s biskupem

Program třídenního pracovního víkendu:

Pátek bude zahájen Nocí kostelů. V sobotu k večeru přijede do farnosti biskup Tomáš Holub, poté proběhne setkání společné pracovní
schůzce, návrhy kdo se schůzky zúčastní

(a) s PRF, (b) s PRF + účastníky VVH, (c) s celou farností.

DOPORUČENÍ: Radní se shodli na variantě b)

V neděli setkání vyvrcholí mší svatou spojenou se křtem, biřmováním a prvním svatým přijímáním. Farníci po mši sv. budou pozváni na
faru k neformálnímu setkání s panem biskupem.

 

3. - 5. Farní desátek, Postní dar, Rada farní charity

V těchto bodech nebylo rozhodnuto, byly přesunuty na příští setkání PRF.

Upřesnění pravidel pro setkávání PRF

V dvouměsíčním období od skončení do nového konání PRF, mohou členové odesílat návrhy k projednání na PRF Petru Hruškovi nebo
Evě Kolafové, která spolu s farářem má coby sekretář PRF na starosti přípravu programu a kontakt s ostatními radními.

Úkol: Eva Kolafová rozešle pozvánky s programem členům vždy dva týdny před konáním PRF

Zápis dne 22. 4. 2018 vyhotovila Jana Formánková a 27. 4. 2018 doplnil Petr Hruška.

Zápis byl dne 4. 5. 2018 korespondenčně schválen všemi členy PRF


